
RM.0052-9/06
Protokół Nr XLVII/06

z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie
odbytej w dniu 25 października 2006 roku

w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim
w Koronowie przy ul. Farnej 24

Sesję  otworzył  i  przewodniczył  jej  obradom Grzegorz  Myk Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Koronowie.

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz Myk 
na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad XLVII 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 20 radnych. 

Protokolant sesji Adela Rojek.

W sesji udział wzięli również:

1. Pan Zygmunt Michalak - Burmistrz Koronowa.
2. Pan Andrzej Kołodziejczyk - Z-ca Burmistrza Koronowa.
3. Pan Sławomir Marszelski - Z-ca Burmistrza Koronowa.
4. Pani Aleksandra Szyszka - Skarbnik Gminy.
5. Pani Teresa Polus - Sekretarz Gminy.
6. Pani Barbara Piłat - Kierownik Wydziału RGG UM.
7. Pani Maria Musiał - Kierownik Wydziału IPR UM.
8. Pani Janina Zakrzewska - Kierownik Wydziału Oświaty UM.
9. Pan Dariusz Grabas - Radca prawny UM.
10. Pan Ryszard Chrzanowski   -       Dyrektor ZGKiM w Koronowie.

Porządek obrad XLVII sesji, przesłany radnym wraz z materiałami na sesję:

1. Otwarcie obrad XLVII sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad XLVII sesji.
3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XLVII sesji.
4. Przyjęcie protokołu z obrad XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie.
5. Sprawozdanie  Burmistrza  Koronowa  z  działalności  w  okresie  między 

sesjami Rady i z wykonania uchwał.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 



interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach.
7. Składanie interpelacji.
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.
9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 

XXXVIII/438/05  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie  uchwalenia 
budżetu gminy na 2006 rok.

10.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zabezpieczenia  środków 
budżetowych na inwestycję pn. „Budowa i przebudowa ul. Al. Wolności, 
ul. Przemysłowa, ul. Letniskowa i Aleje Jana Pawła II wraz z budową 
chodnika i ścieżki pieszo – rowerowej – projekt”.

11.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia 
pomiędzy  Miastem  Bydgoszcz  a  Gminą  Koronowo  w  zakresie 
refundowania  przez  Gminę  Koronowo  na  rzecz  Miasta  Bydgoszczy 
kosztów ponoszonych przez Miasto Bydgoszcz na utrzymanie uczniów 
zameldowanych  na  terenie  Gminy  Koronowo  a  uczęszczających  do 
publicznych i niepublicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych 
przy szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 
miasto Bydgoszcz.

12.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
terenu obejmującego działki: o nr 94/3, 94/4,  660, 659, 658, 652/1, 
652/3,  652/4, 652/5,  652/6, 652/8, 652/10, 652/11,  652/12,   661, 
662/3,  662/4,  662/6,  662/7  i  część  dz.  nr  662/1  położone   w 
Tryszczynie  gm. Koronowo.

13.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
umarzania wierzytelności z tytułu należności pieniężnych, do których nie 
stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, udzielania innych 
ulg w spłacaniu tych należności oraz wskazania uprawnionych do tego 
organów.

14.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykupu gruntów przez Gminę 
Koronowo na terenie Krąpiewa.

15.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo.

16.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  odpłatnego  przeniesienia 
własności nieruchomości położonej w Koronowie.

17.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia na 2007 r. liczby 
przeznaczonych do wydania nowych licencji na wykonywanie transportu 
drogowego taksówką.

18.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy 
Koronowo do Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Gmin Cysterskich.

19.Informacja  Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Koronowie dotycząca 
oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych za rok 2005.

20.Informacja  Burmistrza  Koronowa dotycząca  oświadczeń majątkowych 



złożonych przez pracowników samorządowych za rok 2005.
21.Sprawozdanie  z  działalności  i  zamierzenia  na  przyszłość  Miejsko  – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Koronowie.
22.Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Przestrzegania  Prawa,  Ochrony 

Środowiska, Gospodarki  Komunalnej i  Przestrzennej Rady Miejskiej  w 
Koronowie.

23.Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Socjalnych  i 
Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Koronowie.

24.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
25.Zamknięcie obrad XLVII sesji.

Ad. 1. Otwarcie obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Obrady  XLVII  sesji  Rady  Miejskiej  w Koronowie  otworzył  Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk. 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad XLVII sesji.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Grzegorz Myk stwierdził 
prawomocność obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

W sesji udział wzięło  20 radnych na ogólny stan 20 radnych. 

Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Na samym początku witam przybyłych 
gości  na  dzisiejszą  sesję.  Radną  Sejmiku  Wojewódzkiego  Panią  Reginę 
Ostrowską,  Radnych  Powiatu  Bydgoskiego  w  osobie  Pana  Jana 
Klapczyńskiego, Radnych Gminy Koronowo, Burmistrza Koronowa, Zastępców 
Burmistrza,  Panią  Skarbnik  Gminy,  Panią  Sekretarz  Gminy,  przybyłych 
Sołtysów,  przedstawicieli  OKSM-ów,  przedstawicieli  związków zawodowych, 
przedstawicieli  zakładów  pracy  z  terenu  Gminy  Koronowo,  kierowników 
jednostek organizacyjnych Gminy, kierowników Wydziałów oraz pracowników 
Urzędu Miejskiego w Koronowie.

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XLVII sesji.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Czy  są  wnioski  w  sprawie  zmian 
porządku obrad?

Radny  Tomasz  Gordon –  Jako  Przewodniczący  Komisji  Finansów  jestem 
zobowiązany zaprezentować wniosek tejże komisji, który był przegłosowany 
na ostatnim posiedzeniu Komisji, aby punkt 11 zdjąć z obrad dzisiejszej sesji. 



Członkowie komisji  uzasadniają to tym, że nie ma ta Rada a przynajmniej 
członkowie  tej  komisji   obarczać  następnej  Rady  i  następnego  budżetu 
wynikami  podpisania  porozumienia  między  Gminą  Koronowo  a  Miastem 
Bydgoszcz. Z tego co my wiemy jako członkowie komisji  w budżecie tego 
roku na ten cel nie ma środków trzeba by te środki przewidzieć albo skądś 
poszukać. Natomiast ewentualne dalsze prace to już na nowy budżet na 2007 
rok  takie  środki  by  się  musiały  znaleźć  w  zapisie  projektu  budżetu.  Jest 
jeszcze  jedna  sprawa,  o  której  szeroko  członkowie  komisji  rozmawiali  i 
wniosek jest taki, aby te ewentualne środki, które by na ten cel miały być 
przekazane żeby były raczej zabezpieczone na powstanie czy uruchomienie 
Przedszkola  Samorządowego  przy  Zespole  Szkół  we  Wtelnie,  bo  taka 
potrzeba w tym rejonie się rysuje. W rejonie Tryszczyna, Wtelna, Morzewca 
powstaje bardzo dużo domów, sprowadzają się ludzie także myślę, że tutaj 
nie  będzie  problemu  z  pozyskaniem  chętnych  do  korzystania  z  tego 
przedszkola. Takie by było uzasadnienie.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Dziękuję  bardzo  Panu 
Przewodniczącemu Komisji za nakreślenie uzasadnienia. Czy są jeszcze jakieś 
pytania wśród radnych?

Radny Maciej Makowski  -  Z ostatniej sesji zszedł ten projekt, bo nie było 
określonego terminu obowiązywania. Teraz jest określony termin, zawarte ma 
być  tylko  porozumienie  na  rok  szkolny  2006/2007.  Uważam,  że  jeżeli  są 
pieniądze na psy, są pieniądze na izbę wytrzeźwień czemu nie ma pieniędzy 
żeby pomóc tym ludziom? Po prostu w przedszkolach nie ma miejsc, jest ich 
ograniczona  ilość.  Jeżeli  nie  pomożemy  tym  ludziom  w  tym  roku  to  w 
przyszłym  nowa  Rada  będzie  miała  swój  problem  z  podpisaniem  tego 
porozumienia.

Radny Tomasz Poraziński – Nikt nie jest przeciwny powołaniu przedszkola we 
Wtelnie.  Jednak  w  każdej  sytuacji  trzeba  znaleźć  człowieka.  Tu  mamy 
konkretną sytuację, która została nam przedstawiona na komisji, ja nie widzę 
powodu  ażeby  w  tej  chwili  odwracać  to.  Głosowałem  „za”  dlatego,  że 
argumenty Pani mnie przekonały. Ja rozumiem, że po prostu zwyczajnie nie 
stać  tych  osób,  żeby  płacić  tysiąc  złotych  za  swoje  dzieci  w  przedszkolu 
gdzieś,  jeżeli  nie  ma  takiej  możliwości  w  naszej  gminie.  Uważam,  że 
chowanie  głowy  w  piasek  pomimo,  że  to  jest  ostatnia  sesja,  to  jest  złe 
posunięcie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos z 
państwa radnych?

O głos poprosiła obecna na sali Pani Cioczek. 



Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Tylko  Radni  dyskutują  w  tym 
momencie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Poddaję wniosek pod głosowanie. Kto 
jest za wycofaniem punktu 11 z porządku obrad? 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk -  Za wycofaniem było dziewięć głosów, 
więc nie przeszedł ten punkt odnośnie wycofania z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Bezwzględną większością ustawowego 
składu Rady musi być przegłosowana zmiana. Także wniosek nie przeszedł, 
bo dziewięciu tylko głosowało „za”, a ustawowy skład Rady jest 21.

Więcej zmian nie wprowadzono.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał po zmianie porządek obrad 
XLVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad.  4.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XLVI  sesji  Rady  Miejskiej 
w Koronowie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy ktoś wnosi uwagi lub zastrzeżenia 
do protokołu z obrad XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie?

Radni dziewiętnastoma głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym się” 
w głosowaniu przez podniesienie ręki przyjęli bez zmian i poprawek protokół 
z obrad XLVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności w okresie 
między sesjami Rady i z wykonania uchwał.

Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym i z wykonania uchwał 
Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.
Sprawozdanie na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o 
złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach.

Informację  o  złożonych  interpelacjach  radnych  i  udzielonych  na  nie 
odpowiedziach złożył Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.
Informację dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 7. Składanie interpelacji



Radny  Tomasz  Gordon –  W  imieniu  części  mieszkańców  Okola  i  części 
mieszkańców Koronowa składam taką interpelację: jaki jest stan techniczny 
mostu kolejki wąskotorowej nad korytem rzeki Brdy w miejscowości Okole. 
Jak wiemy jest to most po kolejce wąskotorowej który w poprzedniej kadencji 
był przejęty przez Gminę Koronowo. Co teraz się tam dzieje i jak wygląda 
bezpieczeństwo korzystających z tej przeprawy, pomijając juz to, że jest to 
również atrakcja turystyczna naszej Gminy.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Tylko czy on był przejęty przez Gminę 
Koronowo?

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Właścicielem jest PKP.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Most jest własnością PKP w dalszym 
ciągu. A myśmy po prostu remontowali ten most za pieniądze z budżetu. 
Czy ktoś jeszcze przygotował jakąś interpelację?

Radny Tadeusz Klonowski – Chciałbym w imieniu mieszkańców Koronowa, 
aby  Pan  Burmistrz  złożył  prośbę  do  Dyrektora  PZU  w  Bydgoszczy  o 
utrzymanie punktu PZU, który ma zostać w Koronowie zlikwidowany oraz o 
przywrócenie wypłat pieniężnych w tym punkcie.

Więcej interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Radny Stanisław Gliszczyński: 

1. Z racji tej, że podpisana jest umowa o budowę kanalizacji deszczowej 
na Osiedlu 1000-lecia i  ul.  Okrężnej chciałbym zapytać wprost kiedy 
ruszy budowa tej  kanalizacji?  Chciałbym wiedzieć konkretny termin i 
chciałbym tę odpowiedź mieć na piśmie.

2. Chciałbym podziękować  pani  Sylwii  Klonowskiej  za  uratowanie  życia 
ludzkiego. Za wywiązywanie się ze swoich obowiązków ponieważ jest 
pracownikiem MGOPS. Ale chciałbym się zwrócić do Pana Burmistrza i 
do  Pana  Kierownika  MGOPS,  aby  znaleźć  jakieś  środki,  żeby  w 
jakikolwiek sposób uhonorować Panią Sylwię za to co zrobiła.

3. Jeżeli jestem już przy podziękowaniach to w związku z tym, że kończy 
się  kadencja  naszej  Rady  chciałbym  w  tym  miejscu  podziękować 
wszystkim  radnym  za  te  cztery  lata  w  miarę  intensywnej  pracy. 
Chciałbym  ze  swojej  strony  w  imieniu  Klubu  Radnych  Ziemia 



Koronowska podziękować. Myślę, że ta praca była na tyle sprawna i 
ponad  podziałami  mimo,  że  różniliśmy  się  poglądami.  Myślę,  że 
przebiegała  w  miarę  sprawnie.  W  swoim  imieniu  w  imieniu  Klubu 
Radnych  Ziemia  Koronowska  dziękuję  wszystkim  radnym,  dziękuję 
pracownikom urzędu, dziękuję Panu Burmistrzowi, Pani Sekretarz, Pani 
Skarbnik. Osobne podziękowania przesyłam również Pani Adeli Rojek, 
która  z  nami  pracowała  nie  tylko  na  sesjach również  na  komisjach. 
Wszystkim  Paniom  chcielibyśmy  podziękować  skromnym  kwiatkiem, 
natomiast Panom uściskiem ręki. 

Radny Czesław Januszewski – Korzystając z okazji  pragnę podziękować w 
imieniu mieszkańców wsi Lucim Panu Burmistrzowi Zygmuntowi Michalakowi, 
Pani Dyrektor Ośrodka Kultury w Koronowie Pani Arlecie Mateja, Dyrektorowi 
Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Panu  Ryszardowi 
Chrzanowskiemu za pomoc na rzecz mieszkańców wsi Lucim. Pragnę również 
podziękować wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego w Koronowie za miłą 
współpracę i pomoc. Kieruję również słowa podziękowania w imieniu Zarządu 
Gminnej Spółki Wodnej w Koronowie do pani Radnej Sejmiku Wojewódzkiego 
Reginy Ostrowskiej, jak również składam podziękowania Panu Burmistrzowi 
Zygmuntowi  Michalakowi  oraz  radnym powiatowym za  okazałą  pomoc  na 
rzecz Gminnej Spółki Wodnej w Koronowie. Gdyby nie państwo takich zadań 
w tym roku  spółka  nie  byłaby  w stanie  wykonać.  Jeszcze  raz  serdecznie 
dziękuję.  Kończąc  życzę  wszystkim państwu,  mieszkańcom Koronowa oraz 
Gminy, oby przyszły burmistrz był tak życzliwy dla nas jak obecny. 

Radna  Zofia  Lorenc –  Ja  też  chciałam  podziękować,  bo  jakby  tu  nie 
podziękować  za  tak  duże  inwestycje,  które  zostały  wykonane  na  naszym 
terenie Łąska Małego, Łąska Wielkiego i Wilcza. Dziękuję moim wyborcom, 
którzy jeszcze raz zaufali  mnie.  Udało nam się dużo zrobić.  A szczególnie 
dziękuję Panu Burmistrzowi. Tak święte słowa Pana Czesława: aby burmistrz 
następny był takim burmistrzem jaki był dotąd. Dziękuję także Pani Sekretarz 
przesympatycznej, Pani Skarbnik, Pani Adeli która przez te właściwie osiem 
lat  współpracowała  z  nami.  Dziękuję  pozostałym  burmistrzom  a  także 
kierownikom wydziałów jednostek, Pani Dyrektor Domu Kultury za pomoc i 
przyjaźń, dziękuję. Panu dyrektorowi Opieki Społecznej, a także koledze przez 
dwa lata. Pani Zakrzewskiej także dziękuję za pomoc i współpracę. A także 
wszystkim  radnym  Sejmiku  Województwa  Pani  Reginie,  Panu  Posłowi, 
Dyrektorom szkół podstawowych, a także wszystkim koleżankom i kolegom 
sołtysom.  Panu  Dyrektorowi  Chrzanowskiemu  oraz  dzięki  wsparciu  jakie 
mieliśmy  u  nas  na  spotkaniu  wicestaroście  Piotrowi  Myszkierowi,  a  także 
radnym  powiatowym,  którzy  też  wspierali  mnie  w  swoich  inwestycjach. 
Wszystkim naprawdę bardzo dziękuję za współpracę. 
Radny Tomasz Poraziński – Chciałbym się dołączyć do tych wszystkich życzeń 



dla  Kierowników  jednostek,  sołtysów,  pracowników  Urzędu  myślę,  że  te 
cztery lata były dla nas owocne. Wczoraj na komisji podsumowywaliśmy tę 
naszą czteroletnią działalność jest pewien niedosyt, jest dużo spraw a więc 
nasi następcy być może my będziemy mieli okazję, żeby realizować dalej te 
zadania,  które  przed  nami.  Myślę,  że  wszyscy  jesteśmy  w  jakiś  sposób 
spełnieni, przez te cztery lata czegoś się wspólnie nauczyliśmy. Ta Rada nie 
była zła, była całkiem dobra. Mieliśmy swoje dobre chwile i złe, myślę, że 
będziemy je pamiętać wspólnie. Dziękuję bardzo za współpracę.

Radny  Jan  Najdowski  – Mam zapytanie  odnośnie  rentgena  w  Koronowie. 
Mamy 23 tysiące mieszkańców. Na własnej skórze się przekonałem, że nie 
można wykonać zdjęcia, pielęgniarka nie potrafi doradzić co dalej. Ja panu 
nie doradzę – mówi – a zdjęcia nie zrobię. To takie jest doradztwo jak można 
było wskazać Tucholę lub Biziela w Bydgoszczy. I myślę, że jeżeli czasami by 
Pan Nowak nie mógł  sobie dać rady to myślę,  że jest  to  pole do popisu 
Komisji  Zdrowia,  nie  wiem czy  stanęła  na  głowie,  chyba  nie  stanęła,  bo 
rentgena nadal nie ma. A tak ogólnie życzę wszystkim zdrowia, bo dziękuję 
się za prace społeczne a nie tam gdzie się pieniądze bierze. Może jestem 
sadysta ale ja odmiennego zdania jestem. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Nie jest pan radny sadystą. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Chciałbym przedstawić wniosek jaki 
wpłynął da Rady Miejskiej Państwa Wandy i  Antoniego Myk z Wtelna: „W 
związku z pismem Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 10 
października 2006 roku, decyzją Burmistrza Koronowa z dnia 12 października 
2006  roku,  pismem  Kujawsko  Pomorskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w 
Bydgoszczy z dnia 16 października 2006 roku prosimy o umożliwienie nam 
udzielania głosu i odpowiedzi w powyższych sprawach na sesji Rady Miejskiej 
w dniu 25 października 2006 roku.” 
Poddaję ten wniosek pod głosowanie czy Państwo Myk mogą zabrać głos?

W głosowaniu  Radnych  przez  podniesienie  ręki  „za”  wnioskiem głosowało 
czterech  radnych,  pięciu  było  „przeciw”,  jedenastu  „wstrzymało  się”,  więc 
wniosek nie przeszedł.  

Więcej zapytań, wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad.  9.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę   Nr 
XXXVIII/438/05  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2006 rok.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.



Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny  Kazimierz  Szewczyk –  Dlaczego  Pani  Skarbnik  zabrała  te  środki  z 
budowy wteleńskiego chodnika? O tym nie było nigdy mowy.

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – Ponieważ te pieniądze, które pozostały 
wystarczą na to co w tym roku jest do zrobienia.  Tam było 50 tysięcy. I tylko 
o  to  chodziło.  Tam  nic  więcej  nie  będzie  robione,  a  te  pieniądze,  które 
pozostały wystarczą.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała  Nr  XLVII/539/06  zmieniająca  Uchwałę   Nr 
XXXVIII/438/05  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie 
uchwalenia  budżetu  gminy  na  2006  rok  podjęta  została 
jednogłośnie  dwudziestoma głosami  „za”   w głosowaniu  jawnym 
imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia 
środków budżetowych na inwestycję pn. „Budowa i przebudowa ul. 
Al. Wolności, ul. Przemysłowa, ul. Letniskowa i Aleje Jana Pawła II 
wraz z budową chodnika i ścieżki pieszo – rowerowej – projekt”.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała  Nr  XLVII/540/06 w  sprawie  zabezpieczenia  środków 
budżetowych  na  inwestycję  pn.  „Budowa  i  przebudowa  ul.  Al. 
Wolności,  ul.  Przemysłowa,  ul.  Letniskowa i  Aleje  Jana  Pawła  II 
wraz z budową chodnika i  ścieżki pieszo – rowerowej – projekt”. 
podjęta  została  siedemnastoma  głosami  „za”  przy  trzech 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  11.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zawarcia 
porozumienia pomiędzy Miastem Bydgoszcz a Gminą Koronowo w 
zakresie  refundowania  przez  Gminę  Koronowo  na  rzecz  Miasta 
Bydgoszczy  kosztów  ponoszonych  przez  Miasto  Bydgoszcz  na 



utrzymanie uczniów zameldowanych na terenie Gminy Koronowo a 
uczęszczających  do  publicznych  i  niepublicznych  przedszkoli  oraz 
oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych, dla których 
organem prowadzącym jest miasto Bydgoszcz.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny  Alfons  Malinowski –  A  co  jeżeli  w  terminie  późniejszym  będzie 
zgłoszenie z innej miejscowości, to trzeba będzie podjąć też uchwałę? Jak 
sądzę to na pewno znajdą się takie osoby, bo jeśli  usłyszą, że Bydgoszcz 
dostaje pieniądze, to oni też będą chcieli takie dofinansowanie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – No tak to jest normalna sprawa. 

Radny  Józef  Helmin  –  Chciałbym  poprosić  jeżeli  jest  to  możliwe  Pana 
Dyrektora Polasika z Wtelna, aby przedstawił jak wygląda sytuacja na dzień 
dzisiejszy, na ile są już uzgodnienia wiarygodne i takie, które nas przekonają, 
że Przedszkole ma możliwość ruszenia  w roku 2007/2008, bo to w dużym 
stopniu zależy jak my tutaj dzisiaj będziemy głosowali. I ta odpowiedz nas 
zdyscyplinuje.

Dyrektor Zespołu Szkół we Wtelnie Pan Piotr Polasik -  W ostatnim czasie 
bardzo  dużo  niemożliwych  starań  poczyniłem.  Byłem  w  Wojewódzkim   i 
Powiatowym  Inspektoracie  Sanitarnym  i  tam  dowiedziałem  się,  że 
najważniejszą decyzją abyśmy spełniali to uzyskanie decyzji na odstępstwa 
od Ministra Budownictwa. W miniony czwartek pojechałem do Warszawy i 
stosowną decyzję uzyskałem. W tej chwili kończymy projekt budowlany, który 
w dniu dzisiejszym lub jutrzejszym będzie ukończony.  Natomiast ja uważam, 
że to jest kwestia tygodnia do dwóch żeby wszystkie branżowe ustalenia były 
zrobione. Natomiast na pewno uzyskamy je i jesteśmy w stanie pierwszego 
stycznia spotkać się i otwierać przedszkole. Z tym, że niemniej potrzebne są 
pewne  środki  finansowe,  które  na  komisjach  były  przedstawione.  W tych 
środkach na pewno bym się zmieścił. A jednocześnie są to znacznie mniejsze 
środki niż swego czasu były planowane w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym 
co  Rada  dwa,  trzy  lata  temu  planowała  na  Szkołę  we  Wtelnie. 
Zapotrzebowanie na miejsce w przedszkolu jest spore. Oprócz tego należy 
pamiętać, że ze stołówki skorzysta ponad trzysta dzieci, które uczęszczają do 
Zespołu Szkół we Wtelnie. Ze swojej strony wiele działań podejmuję. W tej 
chwili w waszych rękach jest to czy dzieci będą miały możliwość uczęszczania 
do  przedszkola.  Bo  najchętniej  się  na  wsi  wszystko  zamyka.  W  waszych 
rękach jest to czy to będzie otwarte. Na sam koniec proszę o wsparcie tej 



inwestycji, a jeśli będą jakieś możliwości do budżetu szkoły przesunięcia i na 
pewno to  zostanie  we właściwy sposób spożytkowane a  nie  mniej  swoje 
wszystkie prace, budowlane decyzje robię pod kierunkiem Pani Marii Musiał. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Chciałem jeszcze zapytać o przybliżony 
termin.  Jeżeli  wszystko w miarę dobrze będzie  się  układało,  kiedy można 
liczyć na uruchomienie przedszkola?

Dyrektor Zespołu Szkół we Wtelnie Pan Polasik – Jak dzisiaj dostanę środki 
finansowe to za trzy, cztery tygodnie będzie wszystko pod klucz skończone.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk  – Czy takimi środkami dysponujemy?

Radny Alfons  Malinowski –  Ja  miałbym prośbę  do pana  mecenasa.  Panie 
mecenasie my kończymy swoją kadencję. Czy jest ustawa i zgodnie z ustawą 
i przepisami, że Rada ustępująca może podjąć taką uchwałę następnej Radzie 
bo my kończymy już 12 listopada czy jest taka możliwość i czy jest to zgodne 
z prawem i ustawą? 

Radca prawny Kazimierz  Kolander – Bardzo krótka odpowiedź Rada może 
podjąć taką uchwałę. Nie ma żadnych ograniczeń prawnych, że z uwagi na 
ustępującą kadencję nie wolno podejmować uchwał. Rada jest prawomocna, 
jest w porządku obrad i ma prawo podjąć taką uchwałę.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  –  Przy  takiej  interpretacji  to  nie 
moglibyśmy  podjąć  decyzji  o  budowie  hali  widowiskowo  –  sportowej,  bo 
będzie następna Rada realizowała jeszcze.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak– Jeśli chodzi o pytanie, które padło, 
myśmy je już na komisji zdrowia analizowali, przewidywany koszt adaptacji 
kształtuje  się  na  poziomie  około  100 tys.  złotych.  To jest  tak  najogólniej 
mówiąc, bo precyzyjnie nie jesteśmy w stanie do złotówki tego wyliczyć. Ale 
to  jest  tylko koszt  adaptacji  do tego trzeba wliczyć jeszcze również koszt 
wyposażenia,  bo  to  wyposażenie  to  jest  również  kilka  sal  itd.  Co prawda 
przewiduje  się  również  wyposażenie  kuchni,  która  służyłaby  nie  tylko  do 
przedszkola ale  również i  szkole.  Dochodzą jeszcze koszty  wynagrodzenia, 
które w zależności  do tego czy będzie  to  jeden oddział  czy  będą to dwa 
oddziały tak będą się kształtowały. Ja wyjaśniałem również tutaj tę kwestię 
na komisji zdrowia i na komisji budżetowej. Wydaje mi się ponieważ trudno 
przewidzieć  jakie  będą  koleje  rzeczy,   ale  czy  wcześniej  czy  później   to 
potrzeba uruchomienia przedszkola we Wtelnie na pewno będzie bo Wtelno, 
Tryszczyn rodzi się jako dość poważny ośrodek mieszkańców. Wkrótce będzie 
to  ośrodek,  który  będzie  liczył  ponad dwa tysiące mieszkańców.  Więc  czy 



wcześniej czy później takie przedszkole ma swoje uzasadnienie. Co prawda 
utrzymanie przedszkoli jest zadaniem własnym Gminy, oczywiście o ile gminę 
na to stać.  My przeglądaliśmy również działania jakie  są przewidziane  w 
ramach dofinansowania w roku 2007  i dalszych według już nowego budżetu. 
Tam przewiduje się pewne możliwości skorzystania ze środków zewnętrznych 
nawet na adaptację.  Prędzej będzie można pozyskać środki na utrzymanie 
tego przedszkola. Ale tak się zastanawiam tylko nad jednym, wydaje mi się, 
że ta uchwała która jest tutaj proponowana ona jest proponowana w sposób 
dość  rozsądny.  To  jest  propozycja  na  rok  2006/2007  i  praktycznie  ona 
obowiązuje do czerwca czy lipca przyszłego roku więc jest to czas bezpieczny. 
Koszty w tej chwili, możemy tylko mówić o tych osobach, które są zgłoszone 
jest to dwoje dzieci pani Cioczek. Natomiast czy się ktoś nie odezwie jutro czy 
pojutrze, który by się jeszcze do dnia dzisiejszego nie ujawnił trudno nam 
przewidzieć.  W  Pani  przypadku  są  to  koszty  rządu  miesięcznie  na  jedno 
dziecko dopłaty 350 złotych to jest dwójka dzieci tak więc jest to 700 złotych 
miesięcznie. Myśmy to wyliczali, więc na ten rok jest to kwestia dwóch tysięcy 
złotych. Natomiast na przyszłe miesiące to w zależności od tego ile będzie 
zgłoszeń.  Kwestia  uruchomienia  przedszkola  jest  oddzielną  sprawą  i  na 
pewno ona jeszcze potrwa bo trzeba znaleźć pieniądze na adaptację i  na 
wyposażenie i uwzględnić potem w zatrudnieniu, ale utrzymanie potem też 
kosztuje. Myśmy wyliczyli utrzymanie tego przedszkola to jest rząd wielkości 
120 tysięcy. Takie będą koszty utrzymania, więc taka kalkulacja  może nam 
pozwolić ocenić jakie jest zainteresowanie na dzień dzisiejszy i jak się do tego 
przymierzać. Bo w tej chwili według rozpoznania Pana Dyrektora to wiem, że 
jest tam 25 – 30 dzieci na ten pierwszy rzut. Tak więc albo jeden oddział taki 
do 25 dzieci albo dwa mniejsze oddziały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk  – Rozumiem, że według Pana Burmistrza 
realne jest podjęcie tej uchwały o porozumieniu.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – Tak, bo ona nie jest niebezpieczna. 
Co innego jak byśmy podejmowali ją na dziesięć lat do przodu. Ta uchwała 
nie  przeszkadza  temu,  żeby  pracować  nad  przedszkolem  i  realizować  to 
przedszkole zgodnie z wszystkimi przepisami i zasadami. Żebyśmy po prostu 
nie  mieli  problemów  w  przyszłości  z  pełną  adaptacją  i  pełnym 
wykorzystaniem.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać 
głos? Głos chce zabrać zainteresowana osoba. Czy Państwo wyrażają zgodę? 
Radni nie wyrazili zgody na udzielenie głosu P. Cioczek.
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czyli Pani nie może głosu zabrać. 
Dziękuję bardzo w związku z tym przystępujemy do głosowania. 



W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  pomiędzy  Miastem 
Bydgoszcz  a  Gminą  Koronowo  w  zakresie  refundowania  przez 
Gminę Koronowo na rzecz Miasta Bydgoszczy kosztów ponoszonych 
przez Miasto Bydgoszcz na utrzymanie uczniów zameldowanych na 
terenie  Gminy  Koronowo  a  uczęszczających  do  publicznych  i 
niepublicznych  przedszkoli  oraz  oddziałów  przedszkolnych  przy 
szkołach  podstawowych,  dla  których  organem  prowadzącym  jest 
miasto Bydgoszcz nie została przez Radę podjęta. 
W  głosowaniu  jawnym  imiennym  radnych „przeciw”  głosowało 
dziesięciu radnych,  ośmiu głosowało „za” i dziewięciu „wstrzymało 
się”  od głosu.
Listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych  dołączono  do 
protokołu z obrad sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił  dziesięcio minutową przerwę w 
obradach sesji.
Przewodniczący Rady po przerwie wznowił obrady sesji.
Po przerwie w obradach sesji bierze udział 19 radnych. Obrady sesji opuścił 
radny: Stanisław Gliszczyński.

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu  obejmującego  działki:  o  nr  94/3,  94/4,   660,  659,  658, 
652/1,  652/3,  652/4,  652/5,   652/6,  652/8,  652/10,  652/11, 
652/12,  661,  662/3, 662/4, 662/6, 662/7 i  część dz. nr 662/1 
położone  w  Tryszczynie  gm. Koronowo.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.
Uchwała Nr XLVII/541/06 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu 
obejmującego  działki:  o  nr  94/3,  94/4,   660,  659,  658,  652/1, 
652/3,  652/4,  652/5,   652/6,  652/8,  652/10,  652/11,  652/12, 
661,  662/3, 662/4, 662/6, 662/7 i część dz. nr 662/1 położone  w 
Tryszczynie   gm.  Koronowo  podjęta  została  jednogłośnie 
dziewiętnastoma   głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym 
radnych.



Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych 
zasad  i  trybu  umarzania  wierzytelności  z  tytułu  należności 
pieniężnych,  do  których  nie  stosuje  się  przepisów  ustawy  – 
Ordynacja  podatkowa,  udzielania  innych  ulg  w  spłacaniu  tych 
należności oraz wskazania uprawnionych do tego organów.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.
Uchwała Nr XLVII/542/06 w sprawie szczegółowych zasad i trybu 
umarzania  wierzytelności  z  tytułu  należności  pieniężnych,  do 
których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, 
udzielania innych ulg w spłacaniu tych należności oraz wskazania 
uprawnionych  do  tego  organów  podjęta  została  osiemnastoma 
głosami „za” przy jednym głosie „przeciw” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wykupu gruntów 
przez Gminę Koronowo na terenie Krąpiewa.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Przewodniczący  Rady Grzegorz  Myk –  Czy  byłaby  możliwość  umieszczenia 
zapisu w uzasadnieniu o dopuszczeniu możliwości zwiedzania tego obiektu? 
Ponieważ  dosyć  dużo  telefonów  jest   w  sprawie  zwiedzania.  Ostatni  był 
wczoraj  i  skierowałem  do  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  osobę 
zainteresowaną. Czy taka możliwość byłaby i czy można by było to dopisać w 
uzasadnieniu? 

Burmistrz  Koronowa Zygmunt  Michalak   –  Tak  jest  to  możliwe  nie  widzę 
żadnych przeszkód, aby wprowadzić taki zapis.
Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  W  związku  z  tym  proponuję 
wprowadzić  zapis  po  słowach  w  zakresie  obrony  cywilnej:  „oraz  do 



wykorzystania dla celów turystycznych”.

Radny Alfons Malinowski – My mamy głosować nad tym co nie wiemy ile to 
będzie kosztowało i jaka jest wycena?

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  – Tak po prostu przed podjęciem 
ostatecznej decyzji, co do wykupu i tak po ostatecznej konsultacji cena ta 
zostanie  Radnym  przedstawiona  i  wówczas  zostanie  podjęta  ostateczna 
decyzja, czy za taką cenę warto kupić. Bo jeśli wycenią to na 2 czy 3 miliony 
to nikt nie będzie się tutaj upierał. Przy tym to my za 300 czy 400 tysięcy 
wybudujemy ujęcie wodne czy przebudujemy i będziemy mieli swoje ujęcie 
wodne.  Nam  ten  obiekt  podziemny  wcale  tak  mocno  nie  jest  potrzebny. 
Chyba, że jako schron w przyszłości.

Radny Alfons Malinowski – Tak, Panie Burmistrzu bo tu jest jednak 21 ha, to 
jest jednak duży obszar.

Burmistrz  Koronowa  Zygmunt  Michalak  –  Natomiast  21  ha  ziemi  nie 
najlepszej jakości, to aż takiej wartości nie ma. Proszę się tutaj nie obawiać 
absolutnie  gdy  gmina  będzie  przystępować  do  zakupu  to  Rada  podejmie 
decyzję czy za wynegocjowaną kwotę wykupywać czy nie. Ale żeby przystąpić 
w ogóle do procesu i wykazać, że jesteśmy tym zainteresowani musimy mieć 
delegację  taką,  czy  przyzwolenie  Rady  jest  żeby  w  ogóle  w  tej  sprawie 
rozmawiać. 

Radny Alfons Malinowski – Ale to już będzie decydowała następna Rada, nie 
my. 

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  – A co to za różnica? Przecież i tak 
większość z was będzie w następnej Radzie. 

Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Ryszard 
Chrzanowski – To jest uchwała iniekcyjna, gmina może to kupić lecz nie musi.

Radny Kazimierz Szewczyk – Czy ten schron też będzie podlegał wycenie?

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  – Też będzie podlegał wycenie. Ale 
oczywiście pod względem jakiejś przydatności. Gdyby był potrzebny wojsku, 
to wojsko by go nie sprzedawało. On też jest im zbędny, niepotrzebny. Także 
będzie to zależało jak oni do tego podejd, tam są ściany o grubości ośmiu 
metrów. 
Radny Jan Najdowski – Pamiętam jak myśmy byli z wizytacją w tym obiekcie i 
jedno mi zostało w głowie co pan Dyrektor powiedział: „Broń Boże gdyby to 



jakakolwiek  mafia  dostała  w swoje  ręce  to  by  tego  nawet  nasz  rząd  nie 
rozwiązał tutaj w Polsce. Teraz właśnie bardzo się cieszę z tego pomysłu. Na 
pewno będzie to jakiś wydatek dla gminy, wiadomo notowania mówią około 
13 tysięcy za hektar  u nas w kujawsko – pomorskim można sobie mniej 
więcej  skalkulować.  200,  300,  400  tysięcy,  ale  to  będzie  dobra  rzecz  dla 
gminy. Dla harcerzy, dla turystów na pewno pod każdym względem.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  – Chcę tylko zasugerować przeszłej 
Radzie i przyszłym Burmistrzom, że do wykupu tego obiektu będzie można 
wystartować w konkursie i wystąpić o środki unijne w ramach rewitalizacji 
terenów po wojskowych jest takie działanie, już nie pamiętam numeru, gdzie 
będzie można ubiegać się o pomoc i o środki i przyszłe władze sądzę, że na 
pewno spróbują z tego skorzystać. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - Kończymy dyskusję i przystępujemy do 
głosowania.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.
Uchwała Nr XLVII/543/06 w sprawie wykupu gruntów przez Gminę 
Koronowo  na  terenie  Krąpiewa  podjęta  została  jednogłośnie 
dziewiętnastoma  głosami  „za”  w  głosowaniu  jawnym  imiennym 
radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  15.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Koronowo.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Kazimierz  Szewczyk –  Czy  te  działki  w Sitowcu będą sprzedane w 
formie przetargu?

Kierownik  Wydziału  Rolnictwa Barbara  Piłat  –  Tak będą one sprzedane w 
formie przetargu.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.
Uchwała  Nr  XLVII/544/06 w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości 
stanowiących  własność  Gminy  Koronowo  podjęta  została 
jednogłośnie dziewiętnastoma głosami „za” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych.



Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  16. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  odpłatnego 
przeniesienia własności nieruchomości położonej w Koronowie.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.
Uchwała  Nr  XLVII/545/06 w  sprawie  odpłatnego  przeniesienia 
własności  nieruchomości  położonej  w  Koronowie  podjęta  została 
jednogłośnie dziewiętnastoma głosami „za” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  17.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  na 
2007  r.  liczby  przeznaczonych  do  wydania  nowych  licencji  na 
wykonywanie transportu drogowego taksówką.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Maria Kulczyk.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.
Uchwała Nr XLVII/546/06 w sprawie określenia na 2007 r. liczby 
przeznaczonych  do  wydania  nowych  licencji  na  wykonywanie 
transportu  drogowego  taksówką  podjęta  została  siedemnastoma 
głosami  „za”  przy  dwóch  „wstrzymujących  się”  w  głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Ad.  18. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia 
Gminy  Koronowo  do  Ogólnopolskiego  Stowarzyszenia  Gmin 
Cysterskich.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Józef Helmin.



Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Tadeusz Klonowski –  Jaki jest cel przystąpienia Gminy Koronowo do 
tego stowarzyszenia?

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  To  Stowarzyszenie  jest  w  trakcie 
zawiązywania się.  Gminy mają właśnie podejmować decyzję i  zgłaszać bo 
inicjatorem tego jest po cysterska Gmina Bierzwnik. Tam jest kolebka tych 
inicjatorów tego przedsięwzięcia i dopiero jeżeli gminy wszystkie zgłoszą swój 
akces do tego stowarzyszenia, powstanie stowarzyszenie, gdzie również my 
będziemy  mieli  swoich  przedstawicieli.  I  to  stowarzyszenie  będzie  miało 
charakter ogólnopolski i myślę, że tylko same dobre rzeczy mogą dla gminy z 
tego tytułu wyniknąć. Oczywiście tam są również składki, wysokość zależała 
będzie od członków tego stowarzyszenia. Będzie ono na zasadzie normalnego 
stowarzyszenia działało i będą członkowie tego stowarzyszenia decydować o 
wysokości składek. A myślę, że przygotowywanie wspólne dużych projektów 
na teren całej Polski to będą duże przedsięwzięcia i możemy sporo na tym 
zyskać. 

Radny  Kazimierz  Szewczyk –  inicjatorem  tego  pomysłu  jest  Pan 
Przewodniczący?

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Tak między innymi ja, ale pierwszym 
inicjatorem była gmina Bierzwnik, która zorganizowała ogólnopolskie forum 
cysterskie, na którym byliśmy. 

Radny  Maciej  Makowski –  Czy  wiadomo  jakie  gminy  podjęły  już  taką 
uchwałę?

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Tego nie wiem. Do wszystkich gmin 
cysterskich i po cysterskich zostały rozesłane takie informacje i projekty tych 
statutów i  wszystkie  gminy  miały  się  na  ten  temat  wypowiadać  i  podjąć 
decyzję o przystąpieniu do tego stowarzyszenia. 

Radny Tomasz Poraziński – Sam zakładałem stowarzyszenie i wiem, że jest to 
proces  niełatwy  i  dosyć  długotrwały.  Nie  mniej  jednak  my  podczas  tej 
kadencji w różnych konfiguracjach uczestniczyliśmy, w różnych spotkaniach 
gmin cysterskich, miast gdzie zakony cysterskie funkcjonują i są. Mamy taki 
zakon jest to nasza historia, powinniśmy robić wszystko żeby ją propagować. 
Podjęcie  takiej  intencyjnej  uchwały  o  przystąpieniu  do  stowarzyszenia  na 
prawdę do niczego nas nie zobowiązuje.   A gmina Koronowo jest  na tyle 
duża, że gdyby trzeba było kilka złotych takiej składki zapłacić to zazwyczaj 
te składki na prawdę nie są wysokie a profity mogą być duże. Myślę, że stać 



nas na to i powinniśmy podjąć taką uchwałę bo to jest po prostu dla nas 
dobre, potem myślę, że będziemy mogli to dla naszego miasta wykorzystać. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.
Uchwała  Nr  XLVII/547/06 w  sprawie  przystąpienia  Gminy 
Koronowo  do  Ogólnopolskiego  Stowarzyszenia  Gmin  Cysterskich 
podjęta  została  szesnastoma  głosami  „za”  przy  trzech 
„wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do protokołu z obrad sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Na tym zakończyliśmy podejmowanie 
uchwał. Poproszę delegację radnych żeby udała się do Nowego Jasińca, żeby 
przekazać upominek na zakończenie sesji dla małżonka naszej Radnej, która 
zmarła Pani Danuty Mazur i zapalenie znicza na jej grobie na cmentarzu w 
Serocku. 

Ad. 19. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie 
dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych za rok 
2005.

Informację  o  złożonych  oświadczeniach  majątkowych  radnych  złożył 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.
Informację dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  20.  Informacja  Burmistrza  Koronowa  dotycząca  oświadczeń 
majątkowych złożonych przez pracowników samorządowych za rok 
2005.

Informację  o  złożonych  oświadczeniach  majątkowych  pracowników 
samorządowych złożył Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.
Informację dołączono do protokołu z obrad sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w obradach 
sesji.
Przewodniczący Rady po przerwie wznowił obrady sesji.
Po przerwie w obradach sesji bierze udział 19 radnych. Obrady sesji opuścił 
radny: Stanisław Gliszczyński.

Ad.  21.  Sprawozdanie  z  działalności  i  zamierzenia  na  przyszłość 
Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Koronowie.
Sprawozdanie z działalności i zamierzenia na przyszłość Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Kultury w Koronowie przedstawiła Pani Arleta Mateja.



Sprawozdanie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 22. Sprawozdanie z działalności Komisji Przestrzegania Prawa, 
Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej Rady 
Miejskiej w Koronowie.

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Przestrzegania  Prawa,  Ochrony 
Środowiska,  Gospodarki  Komunalnej  i  Przestrzennej  Rady  Miejskiej  w 
Koronowie przedstawił zastępca przewodniczącego Marian Kuropatwiński.
Sprawozdanie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad.  23.  Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Zdrowia,  Spraw 
Socjalnych i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Koronowie.

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Socjalnych  i  Pomocy 
Społecznej Rady Miejskiej w Koronowie przedstawił przewodniczący komisji 
Wojciech Radgowski.  
Sprawozdanie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 24. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak:

W toku dzisiejszej sesji zgłoszone zostały dwie interpelacje:

1. Pana  radnego  Tomasza  Gogdona  dotycząca  stanu  mostu  a  przede 
wszystkim zabezpieczenia mostu. Myślę, że tu chodzi o zabezpieczenie 
poboczy  dojazdu  do  mostu.   Chcę  powiedzieć,  że  podejmiemy  w 
najbliższych dniach stosowną decyzję, ażeby zabezpieczenia tego mostu 
w tym miejscu dokonać. Chociaż chciałem wyjaśnić, że prawnie gmina 
nie  jest  jeszcze na dzień  dzisiejszy  właścicielem tego mostu  chociaż 
występowaliśmy żeby to przekazanie nastąpiło. Upłynęło już kilka lat, w 
dalszym ciągu trwają ogromne restrukturyzacje, reorganizacje, tworzą 
się kolejne jakieś tam spółki boimy się tylko tego, żeby na jakimś tam 
szczeblu nie zapadła decyzja o likwidacji  tego mostu bo już był taki 
zamiar, żeby go zlikwidować i przeznaczyć po prostu na złom. Niektórzy 
radni  z  poprzedniej kadencji  pamiętają przecież tam w swoim czasie 
12,5 tysiąca myśmy wydali na samo drewno, które tam było użyte do 
naprawy tego mostu  i  ZGKiM tę  naprawę wykonywał.  Jest  to  most, 
który  służy mieszkańcom, poza tym, że jest  to  wartość zabytkowa i 
historyczna  to  służy  to  mieszkańcom.  Postaramy  się  w  najbliższym 
czasie   to  minimum  zabezpieczenia  zrealizować.  W  części  droga 
dojazdowa też była naprawiana, ale nie w takim zakresie, żeby nie było 



uwag. Miałem zgłoszone uwagi w kwestii drogi do tego mostu ze strony 
pani sołtys Okola.

2. Pan radny Tadeusz Klonowski  wnosił  tutaj  o  wznowienie  działalności 
punktu PZU. Ja chcę państwu powiedzieć, że myśmy otrzymali pismo z 
PZU od pana dyrektora dotyczące wypowiedzenia umowy najmy lokalu 
przy  ulicy  Pomianowskiego  1  z  dniem  30  września  br.  także  to 
wypowiedzenie  biegnie.  Odbyliśmy  w  dniu  szóstego  października 
spotkanie z kierownikiem zespołu administracji Oddział Poznański bo w 
zasadzie władze PZU mieszczą się już w tej chwili w Poznaniu. Tam też 
odbywa  się  systematyczna  reorganizacja  i  uszczuplanie  kadry 
obsługującej  bezpośrednio  mieszkańców.  Przeprowadziliśmy  tę 
rozmowę  z  panem  Radosławem  Nowosadem,  uzgodniliśmy  z  nim 
między  innymi,  że  to  pomieszczenie  przy  ul.  Pomianowskiego  my 
wydzierżawimy  panu  Andrzejowi  Bucholcowi,  który  będzie 
pośrednikiem, agentem tegoż że punktu. I zmieni się o tyle, że PZU 
„ŻYCIE” do tej pory było czynne przez dwa dni w tygodniu. Pan Bucholz 
oświadczył, że będzie urzędował przez cały tydzień od poniedziałku do 
piątku.  Będzie  realizował  wszystko  oprócz  wypłat  tych  dużych 
świadczeń. Wypłaty te mają się odbywać na ulicy Grodzkiej. Ponieważ 
dzisiaj  tutaj  jest  konkretny  wniosek  my  przygotujemy  pismo  – 
wystąpienie do Dyrektora Cierpiszewskiego, żeby rozważyli  możliwość 
przywrócenia  wypłat  tutaj  u  nas.  Obawiam się,  że  będzie  to  trochę 
trudne nie mniej jednak takie wystąpienie tutaj przygotujemy zgodnie z 
sugestią pana Radnego. 

3. Pan radny Stanisław Gliszczyński pytał, kiedy ruszy kanalizacja na ulicy 
Okręznej   i  na  Osiedlu  1000-lecia.  Teren  budowy  wykonawcy  jest 
przekazany i prawdopodobnie od przyszłego tygodnia po zakończeniu 
Mąkowarska przez firmę pana Nowogórskiego rozpocznie tę realizację i 
myślę, że tutaj obaw jakiś że to się nie rozpocznie, czy że nie będzie 
realizowane nie ma żadnych, więc spokojnie tylko należy czekać.
 

4. Wniosek  uhonorowania  pani  Klonowskiej.  Nie  ukrywam,  że 
zastanawialiśmy się również nad tym i  prawdopodobnie w przyszłym 
tygodniu poprosimy Panią Klonowską tutaj do Urzędu i przygotujemy 
dla  niej  odpowiedni  dekret  jak  i  na  pewno  upominek.  Temat  ten 
postaramy się załatwić.
 

5. Jeśli  chodzi  o  wniosek  pana  radnego  Jana  Najdowskiego  odnośnie 
możliwości obsługi rentgena chcę powiedzieć, że przygotowany jest taki 
dość duży projekt, który jest złożony w Ministerstwie Zdrowia, projekt 
dotyczący rozwoju naszego SP ZOZ. Uwzględnia on szereg elementów 



dotyczących  modernizacji  i  również  wyposażenia  w  ten  aparat 
rentgenowski, który kosztuje około 250 tysięcy złotych. Jest on również 
uwzględniony, cały projekt to ponad 1 200 000 złotych. Czekamy też na 
decyzję,  bo  być  może,  że  decyzje  w  tym zakresie  jakieś  zapadną  i 
będziemy mogli przystąpić do realizacji. Niestety jest to dość poważna 
kwota.    

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  Czy  wszyscy  radni  otrzymali 
odpowiedzi?
Nie zgłoszono uwag. 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Pani radna Regina Ostrowska chciała 
zabrać głos.

Radna Regina Ostrowska – Pozwoliłam sobie czekać do samego końca, żeby 
nie przerywać porządku i chciałabym skorzystać z taj okazji że w tym gronie 
jesteśmy po raz ostatni podziękować za bardzo dobrą współpracę. Uważam, 
że wspólnie udało nam się przez te cztery lata bardzo dużo zrobić. Szczególne 
podziękowania chcę złożyć na ręce tych, którzy nie podejmują pałeczki, na 
ręce  Pana  Zygmunta  Michalaka,  ale  liczymy,  że  dalej  będzie  z  nami. 
Natomiast wszystkim radnym, którzy pracowali  przez te cztery lata, którzy 
wspierali  również  w tych  działaniach na  szczeblu  wojewódzkim wszystkim 
serdecznie  dziękuję.  Chciałabym  życzyć  tym,  którzy  będą  ubiegać  się 
ponownie o mandat, aby ta wasza pasja, którą żeście niejednokrotnie, bo 
przecież nie ukrywajmy bycie radnym to jest służba dla społeczeństwa. Jeśli 
ktoś o tym zapomina to nie jest na tej sali i nie w tym miejscu, ale myślę że 
tutaj  nikogo  takiego  nie  ma.  Dlatego  życzę  abyście  12  listopada  dostali 
nagrodę od swoich wyborców, czyli poparcie aby ponownie znaleźć się na tej 
sali i służyć tym mieszkańcom. Jeszcze raz dziękuję wszystkim za współpracę, 
nie mam kwiatów uznałam, że dobre słowo, ciepłe słowo będzie lepsze niż 
kwiat, który przeminie. 

Ad. 25. Zamknięcie obrad XLVII sesji.

Po wyczerpaniu porządku obrad i  głosów w dyskusji  Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady XLVII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 13:09.

Koronowo, dnia 16 listopada 2006 roku.

Protokół sporządziła
Adela Rojek
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